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1. INLEIDENDE UITEENZETTING VAN DE GEMEEN-
SCHAPSMINISTER VAN BINNENLANDSE AANGELEGEN-
HEDEN EN OPENBAAR AMBT

Sectie 14 : Openbaar Ambt

Als Gemeenschapsminister bevoegd voor de goede wer-
king van de Vlaamse administratie heeft de Gemeenschaps-
minister van Binnenlandse Aangelegenheden en Openbaar
Ambt geopteerd voor een betere organisatie en uitrusting
van de verschillende diensten, gekoppeld aan een financiële
valorisatie of een betere valorisatiemogelijkheid van de pres-
taties, uiteindelijk zal dit moeten leiden tot een betere dienst-
verlening aan en doorzichtigheid naar de burgers toe.

De beleidsopties van de Gemeenschapsminister inzake
openbaar ambt, sectie 14, centrale diensten, kunnen in 7
punten samengevat worden :

1. De structurering van de diensten van de Vlaamse Exe-
cutieve in één Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap be-
staande uit zes departementen :

- het departement Coördinatie ;

- het departement Algemene Zaken en Financiën ;

- het departement Onderwijs ;

- het departement Welzijn, Volksgezondheid en Cultuur ;

- het departement Economie, Werkgelegenheid en Brus-
selse Aangelegenheden ;

- het departement Leefmilieu en Infrastructuur.

2. Enerzijds een hergroepering van de verschillende dien-
sten, in eerste instantie, in het Markies- en het Boudewijnge-
bouw en anderzijds verdere stappen tot deconcentratie en
dito behuizing in wat genoemd wordt Vlaamse Administratie-
ve Centra.

3. Het aanpassen van de personeelsformatie in functie van
de vooropgestelde herstructurering en dit binnen de kredie-
ten die in de begroting 1990 zijn ingeschreven, evenwel reke-
ning houdend met de indexaanpassingen en de uitvoering
van de sectoriële en intersectoriële akkoorden.

4. Een sectoriële verhoging van de loonmassa met 6 pro-
cent op kruissnelheid in 1993, bovenop een intersectoriële
weddeaanpassing met 2 procent die vanaf 1 november 1990
van kracht wordt. Tevens zullen een aantal anomalieën weg-
gewerkt worden.

5. De oprichting van een nieuwe sociale dienst die zal
instaan voor alle personeelsleden van de zes departementen
en van de parastatalen van het type A en waarvan het beheer
wordt toevertrouwd aan een vzw onder toezicht van een
gemeenschapscommissaris en een bedrijfsrevisor en betoe-
laagd met een ernstige sociale enveloppe.

6. Vorming en opleiding van ambtenaren. Het vormings-
aanbod dat in 1990 werd ontwikkeld en uitgevoerd, wordt
verder verfijnd en aangepast aan de noodzakelijke oplei-
dingsbehoeften. Ook zal de Gemeenschapsminister bijzonde-
re aandacht besteden aan de voorbereiding op de examens
,,enig statuut” om die mensen die reeds in de administratie
beroepservaring hebben opgedaan, zoveel mogelijk terug in
te schakelen in de administratie.

7. De bureautica- en informaticaculturen van de entiteiten
Onderwijs en Openbare Werken worden geleidelijk aan geïn-
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tegreerd binnen een globale aanpak voor de ganse Vlaamse
administratie. Op basis van een grondige evaluatie van het
bestaande wordt gezamenlijk gepland voor de toekomst.

Door samenwerking en integratie wordt een hefboomeffect
gecreëerd dat moet toelaten om met de beperkte effectieven
meer en beter te presteren en om onafhankelijker te worden
van derden. Samen hiermee worden maatregelen genomen
om gespecialiseerd personeel aan te trekken en te houden
en wordt de opleidingsinspanning gevoelig uitgebreid ook en
vooral naar de niet-informatici.

1. De herstructurering van het Ministerie

De nieuwe structuur, die principieel door de Executieve
werd goedgekeurd op 31 juli 1990, bestaat uit één Ministerie
van de Vlaamse Gemeenschap samengesteld uit zes departe-
menten. Een aantal openbare instellingen worden geheel
(CGIS)  of gedeeltelijk (OVAM, VMZ) in het Ministerie
opgenomen.

In het ontwerp van decreet betreffende het bestuurlijk
beleid dat thans in de Vlaamse Raad in bespreking is, worden
een aantal nieuwe instellingen opgericht zoals de Openbare
Psychiatrische Ziekenhuizen van Geel en Rekem en het
Commissariaat-Generaal voor de Bevordering van de Licha-
melijke Ontwikkeling, de Sport en de Openluchtrecreatie.

Deze nieuwe structuur die in principe per 1 januari 1991
operationeel moet zijn, heeft haar vertaling nog niet gevon-
den in deze ontwerpbegroting omdat de gedetailleerde uit-
werking van de structurering pas in de loop van 1991 gefina-
liseerd zal zijn.

In
1991

afwachting van die definitieve structuur
toe reeds gewerkt met drie entiteiten :

werd er naar

- een entiteit Ministerie Vlaamse Gemeenschap ;
- een entiteit Onderwijs ;
- een entiteit Leefmilieu en Infrastructuur.

Belangrijk hierbij is het financieel kader dat de herstructu-
rering zichzelf heeft opgelegd. De nieuwe personeelsformatie
zal moeten gerealiseerd worden binnen de perken van de in
de begroting 1990 ingeschreven kredieten vermeerderd met
de noodzakelijke kredieten voor de overheveling en integra-
tie van het personeel van het GFRS dat niet werd overgedra-
gen naar de ARGO, voor de integratie van die personeelsle-
den van die instellingen van openbaar nut die geheel of
gedeeltelijk geïncorporeerd worden, voor de toepassing van
het enig statuut, de indexstijgingen en de toepassing van de
sectoriële en intersectoriële akkoorden met betrekking tot
de sociale programmatie in het kader van de financiële her-
waardering van het openbaar ambt.

Aan te stippen valt dat de kredieten nodig voor de integra-
tie van de personeelsleden van die ION’s die geheel of ge-
deeltelij k worden overgeheveld, in mindering zullen worden
gebracht van hun dotatie waardoor het corresponderend ge-
deelde toegevoegd wordt aan het horizontaal programma met
betrekking tot lonen en wedden.

De andere instellingen - die geen werkingsdotatie hebben
- zullen opgenomen worden in de algemene middelen en
gealloceerd in de activiteitenprogramma’s voor de centrale
Vlaamse administratie.

2. De sectoriële en intersectoriële onderhandelingen

In uitvoering van het sectorieel akkoord inzake sociale
programmatie voor de jaren 1990, 1991 en 1992, zal de glo-
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bale loonmassa met 6 procent verhoogd zijn op het einde
van de periode waarvoor dit sectorieel akkoord is afgesloten,
dit is vanaf 1993. Deze verhoging wordt in drie fazen gerea-
liseerd. Vanaf 1 november 1990 werden een aantal anoma-
lieën inzake toelagen voor nacht- en zaterdagprestaties, inza-
ke toelage voor gevaarlijk, ongezond en hinderlijk werk en
inzake weddecomplementen voor HOBU-gediplomeerden,
informatici en titularissen van rang 11/3  weggewerkt ten be-
lope van 1 procent van de globale loonmassa. Daarnaast
ontvangen alle ambtenaren in 1990 maaltijdcheques voor een
bedrag van 3.000 frank.

Verder zullen de bevorderingsmogelijkheden in het laagste
niveau worden opgetrokken. Voor de diensten van de
Vlaamse Executieve betekent dit voor 1990 een uitgave van
45 miljoen frank. Vanaf 1 november 1991 zal bovenop de
voordelen toegekend in 1990 een weddecomplement bestaan-
de uit 9.100 frank (op jaarbasis) plus 1 procent van de wedde
worden toegekend. Dit houdt voor de diensten van de
Vlaamse Executieve een uitgave van 163 miljoen frank in
voor 1991. Vanaf 1 november 1992 zal nogmaals supplemen-
tair een weddecomplement ten belope van 2 procent van de
wedde worden toegekend. Voor 1992 zal het sectorieel ak-
koord voor de diensten van de Vlaamse Executieve een uit-
gave van 419 miljoen frank inhouden.

De nieuwe voordelen komen bovenop de 2 procent die
ingevolge het intersectorieel akkoord 1990 worden uitbetaald
vanaf 1 november 1990. Bij een eventueel nieuw intersecto-
rieel akkoord voor 1991 en 1992 zal wel maximaal tweemaal
1 procent worden geïmputeerd op de resultaten van dit inter-
sectorieel akkoord.

3. De sociale dienst

De herstructurering van de Vlaamse administratie maakt
de oprichting van een nieuwe sociale dienst noodzakelijk.
Deze sociale dienst zal vanaf 1 januari 1991 bevoegd zijn
voor alle personeelsleden van al de diensten van de Vlaamse
Executieve, evenals voor de personeelsleden van de instellin-
gen van openbaar nut die onder de beheersbevoegdheid van
de Executieve ressorteren (parastatalen van het type A).

Het beheer van de sociale dienst zal worden toevertrouwd
aan een vzw die aan een aantal door de Executieve bepaalde
erkennings- en controlevoorwaarden moet voldoen. Deze
vzw zal bestuurd worden door de representatieve vakbonden.
De Executieve zal wel de helft van de leden van de vzw
aanduiden, evenals een regeringscommissari  en een bedrijfs-
revisor. De Executieve zal personeel en materiële uitrusting
ter beschikking stellen van de vzw Sociale Dienst, evenals
een toelage van 29 miljoen frank.

4. Vorming en opleiding

De vorming en de opleiding van de ambtenaren dient niet
alleen aan ambtenaren van niveau 1, namelijk gericht op
organisatie- en managementstechnieken, maar ook aan amb-
tenaren van niveau II ten goede te komen.

De inzet van de vorming en de opleiding zullen zeker in
functie moeten staan van de veranderende noodwendigheden
die de herstructurering met zich mee zal brengen : functione-
le dienstopleidingen, inleiding in de informatica en toelich-
ting inzake de structuur van de Vlaamse administratie zullen
noodzakelijk zijn. Een grondige opleiding in het gebruik van
het financieel systeem en het personeelsbeheerssysteem zal
onontbeerlijk zijn, ten minste voor de ambtenaren van Finan-
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ciën en Begroting enerzijds en van Algemene Zaken ander-
zijds.

Voortbouwend op het principe van het Human Resources
Management, lijkt het de Gemeenschapsminister evident dat
de tijdelijke ambtenaren die reeds in de administratie zijn
tewerkgesteld, maximale mogelijkheden zouden krijgen om
zich voor te bereiden op het examen ,,enig statuut”, zodat
het maximum aantal kandidaten kan slagen en kan blijven.
Ook dit is een prioritair punt in de vorming waarvoor een
bedrag van 1,4  miljoen frank wordt uitgetrokken.

Zonet werd de noodzaak aan opleiding in de informatica
even aangeraakt. Het is nogal logisch dat, als de Vlaamse
Executieve, in het kader van de herstructurering van haar
diensten, de mogelijkheden die de informatisering biedt
maximaal wil benutten dat ze ook over personeel moet be-
schikken dat ter zake opgeleid is. Daarom zal gestart worden
met het ,,coachen” van een aantal projectgroepen door een
externe deskundige waardoor het theoretisch aspect direct
zal kunnen worden toegepast op praktijksituaties en daar-
door veel nauwer zal kunnen aansluiten op de administratie-
ve realiteit.

De Gemeenschapsminister wijst erop dat het inzetten van
externe krachten zoveel mogelijk moet gebeuren onder de
vorm van gemengde projecten. Deze formule valt goedkoper
uit en heeft als voordeel dat de ambtenaren die in deze
projecten meewerken worden opgeleid en aldus in staat wor-
den gesteld om achteraf het beheer en de onderbouw in eigen
handen te nemen. (cfr. informaticaplan onderwijs).

5. Bureautica en informatica

De schaalvergroting van de diensten van de Vlaamse Exe-
cutieve heeft een kapitale invloed op de automatiseringsaan-
pak. Door de overheveling van Onderwijs en Openbare
Werken ontstaan er :

- nieuwe problemen
maticatraditie ;

als gevolg van de verschillende infor-

- nieuwe
overkomen.

mogelijkheden met de kennis en ervaring die

Een eerste betrachting  is uiteraard de verzekering van de
continuïteit van de werking van de diensten. Van daaruit
wordt gestreefd naar een zo groot mogelijke integratie. Hier-
voor zal worden gewerkt met informaticastuurplannen per
departement die worden gecoördineerd in een overkoepe-
lend plan. Om deze aanpak mogelijk te maken, werden reeds
een aantal maatregelen genomen.

Voor de entiteit Onderwijs werd een ambitieus vijfjaren-
plan opgesteld en voor de entiteit Leefmilieu en Infrastruc-
tuur wordt thans een migratieplan uitgevoerd. Tevens werd
een Voorlopige Informaticacel (VIC), bestaande uit topinfor-
matici van de verschillende entiteiten, opgericht. Ze heeft
de taak om de diverse informatica-initiatieven te coördineren
en om de aanpak binnen de nieuwe structuur voor te berei-
den, in afwachting van de inwerkingtreding van het hiervoor
voorziene bestuur. Bovendien legt deze VIC ook reeds een
aantal standaarden vast.

Het tekort aan gespecialiseerd personeel en de te ambitieu-
se plannen hebben in het verleden heel wat moeilijkheden
veroorzaakt. Een aantal maatregelen werden genomen om
hieraan te verhelpen. Enerzijds wordt een weddecomplement
gegeven aan de informatici met de bedoeling om dit gespecia-
liseerd personeel gemakkelijker te kunnen aantrekken en
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houden. Anderzijds wordt de wervingsinspanning verhoogd
en worden de aanwezige kennis en ervaring zoveel mogelijk
gebundeld, zodat een hefboomeffect ontstaat dat de hele
administratie moet ten goede komen. Bovendien wordt
steeds meer gewerkt met gemengde projecten (administratie
en privé), zodat de administratie de projecten beter kan
beheren, extra-kennis kan opdoen en aldus onafhankelijk
komt te staan van externen.

Voor nieuwe ontwikkelingen wordt bijzondere aandacht
besteed aan het platform (micro,  mini, mainframe) waarop
ze optimaal kunnen draaien. Hierbij wordt ernaar gestreefd
om alles zo dicht mogelijk bij de gebruiker te brengen en
om het geheel zo transparant mogelijk te maken. Bovendien
wordt vooral aan de opleiding van de gewone gebruiker veel
aandacht besteed.

Bijgevolg wordt vooral in eindgebruikersapparatuur (PC’s,
printers . . .) en in de erbij horende software geïnvesteerd.
De uitbouw van de interne netwerkers en van de verbinding
ertussen is hierbij uiteraard van groot belang. Op termijn
zullen alle gebouwen van de Vlaamse administratie een in-
tern netwerk bevatten en aangesloten zijn op een extern
netwerk dat hen onderling verbindt en dat tevens aansluitin-
gen voorziet naar het CO1 en naar andere externen. Zo kan
op beleids- en beslissingsniveau centraal worden gewerkt,
ondanks de geografische spreiding van de verschillende dien-
sten.

Bijzondere aandacht gaat ook naar de aanpak van GIS
(Geografische Informaticasystemen). In de nieuwe structuur
wordt geopteerd voor een centrale GIS-cel als coördinerend
orgaan binnen de administratie. De aanmaak en het beheer
van de diverse GIS-bestanden gebeurt echter decentraal bij
de diverse departementale GIS-cellen. Om te starten wordt
in de begroting 1991 één centraal krediet voorzien, zodat
kan worden gestart op een ,,haalbare” manier in enkele pro-
jecten. Enkele werkstations (Mestbank, AROL en Openbare
Werken) met enkele toepassingen zijn hiervoor voorzien.

Sectie 19 - Betrekkingen met lokale en regionale besturen

Het hoeft geen betoog dat het beleid op binnenlandse
aangelegenheden de laatste 2 jaar vooral geaccentueerd is
op de financiële situatie van de gemeenten. Dit heeft uiter-
aard te maken met de weinig rooskleurige evolutie van de
gemeentelijke financiën. Het financieel meerjarenplan heeft
daarbij een belangrijke rol gespeeld. Het financieel meerja-
renplan dat voor de gemeentelijke begroting 1991 opnieuw
moet bijgevoegd worden, heeft de toezichthoudende over-
heid en de gemeenten zelf de ogen geopend voor de evolutie
van de gemeentelijke financiën. Het financieel meerjarenplan
heeft de lokale overheden aangezet verder te denken dan
één begrotingsjaar. Het biedt de gemeenten de mogelijkheid
nu reeds maatregelen te nemen om toekomstige financiële
ontsporingen tegen te gaan. Bij omzendbrief van 28 maart
1989 werd aan alle gemeenten van het Vlaamse Gewest de
verplichting opgelegd om vanaf 1990 een meerjarig financieel
beleidsplan als verantwoordingsstuk bij de begroting te voe-
gen. Op basis van een evaluatie na één jaar, kan het model
van planning vanaf de begroting 1991, beter aansluiten bij
de te verwachten werkelijke evolutie van de financiën. De
krachtlijnen van het beleidsplan en de algemene doelstellin-
gen ervan zijn ten volle gehandhaafd. Aan de gemeentebestu-
ren wordt evenwel de mogelijkheid geboden om, mits een
duidelijke verantwoording in één of meer onderdelen van
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het beleidsplan, een afwijking in te schrijven tussen het be-
drag van de begroting en de prognose van de werkelijk te
verwachten ontvangsten en/of uitgaven. Daarmee kan het
financieel meerjarenplan beter aansluiten bij de rekening.

Het algemeen evenwicht moet voor elk van de jaren waar-
over het beleidsplan loopt als een absolute verplichting wor-
den gezien. De financiële meerjarenplanning heeft de toe-
zichthoudende overheid er onder meer van overtuigd dat
dringend aanpassingen aan de dotatiebepaling van het ge-
meentefonds moesten gebeuren. De sectie 19 is aangepast
aan die nieuwe decretale regelingen die in de loop van 1990
tot stand zijn gekomen : het decreet tot instelling van het
Vlaams Gemeentefonds en tot regeling van een bijzondere
dotatie voor sommige gemeenten van het Vlaamse Gewest,
het decreet houdende instelling van een Vlaams Fonds tot
Integratie van de Kansarmen en het decreet houdende de
verdelingscriteria van het Gemeentefonds. Het Vlaams Fi-
nancieringsfonds werd bij decreet van 20 december 1989 op-
gericht teneinde de verplichtingen ten aanzien van het zoge-
naamde Fonds Nothomb (koninklijk besluit nummer 208 van
23 september 1983) na te komen en in te staan voor de
recuperatie van de annuïteiten bij de steden Gent en Antwer-
pen. Beide steden hebben in dat kader in mei 1990 een
conventie afgesloten met het Vlaams Financieringsfonds.
Aan de beide steden werd geen enkel bijkomend voordeel
toegekend in het kader van de conventies.

Binnenkort zullen ook de besprekingen aanvangen in de
Commissie Algemene Zaken van de Vlaamse Raad over het
ontwerp van decreet tot vaststelling van een Investerings-
fonds. Bij de Executieve is thans ook een ontwerp van de-
creet houdende de organisatie en de uitoefening van het
administratief toezicht in de gemeenten van het Vlaams Ge-
west aanhangig. Dit ontwerp zal eerlang bij de Raad worden
ingediend.

Dit voorontwerp gaat inzake administratief toezicht uit van
volgende algemene principes :

1. uniformisering
cedures ;

en vereenvoudiging van de toezichtspro-

45.
van

verkorting en -
de termijnen ;

voor zover mogelijk - eenvormigheid

3. het administratief en het geldelijk statuut van al het
gemeentepersoneel, rekening houdend met het bepaalde in
artikel 145 van de Nieuwe Gemeentewet, wordt aan dezelfde
goedkeuringsprocedure onderworpen ;

4. de toezending van alle gemeenteraadsbesluiten wordt
vervangen door het toezenden van een lijst van de gemeen-
teraadsbesluiten aan de Provinciegouverneur en aan de Exe-
cutieve ;

5. het organiseren van een doeltreffende controle op de
gemeentelijke financiën, gelet op de weinig rooskleurige fi-
nanciële toestand van de gemeenten ;

6. de integratie in het decreet van de toezichtsbepalingen
op de gemeentebedrijven ;

7. een degelijke organisatie van het toezicht op de tucht-
straffen.

Het accent van het administratief toezicht
het financieel beleid van de gemeenten.

ligt vooral op

Een echt investeringsbeleid is een absolute prioriteit. De
investeringen die de lokale overheden vooropstelden, waren
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in het verleden te vaak het voorwerp van gemiste kansen
doordat er steeds gebrek was aan voldoende financiële mid-
delen.

De middelen die beschikbaar zijn, stijgen globaal met 10
procent, maar dat op zich zal onvoldoende zijn om de nodige
infrastructuurwerken en wegeniswerken te financieren, in-
dien ook niets kan worden gedaan aan de versnippering van
de middelen tussen de verschillende subsidiemateries, te ver-
lenen door verschillende ministers.

De grote innovatie in de begroting 1991 is dan ook het
veralgemenen van het Investeringsfonds dat tot doel heeft
alle subsidies, zowel voor Gewest- als voor Gemeenschaps-
materies, te bundelen met betrekking tot onroerende inves-
teringen waardoor de lokale besturen, de gemeenten en de
provincies, in staat zullen worden gesteld om, aan de hand
van een vooraf opgesteld meerjarenplan, in functie van de
trekkingsrechten waarover zij beschikken, zelf hun prioritei-
ten te bepalen en tot de uitvoering ervan over te gaan op
een eenvoudigere en snellere manier dan nu het geval is.

De dotatie van het Investeringsfonds is vastgesteld op
4.488,2  miljoen frank. Deze dotatie wordt jaarlijks gekoppeld
aan de index van de bouwprijzen op de Belgische markt.
Hierdoor wordt beoogd dat de inflatie op de bouwmarkt van
geen invloed meer is op de investeringsmogelijkheden van
de lagere besturen. Ten einde de continuïteit van de in uit-
voering zijnde werken niet in het gedrang te brengen, zijn
in het Investeringsfonds overgangsmaatregelen op korte ter-
mijn (3 jaar) voorzien en zullen in de begrotingen van 1991
tot 1993 de nodige kredieten worden ingeschreven op de
oorspronkelijke basisallocaties. Voor 1991 wordt aldus in
functie van de overgangsmaatregelen 856,6  miljoen frank
gereserveerd, wat voor gevolg heeft dat er voor 1991 een
bedrag aan trekkingsrechten beschikbaar is van 3.631,6  mil-
joen frank.

Het is zonder meer duidelijk dat de voor het Investerings-
fonds beschikbaar gestelde kredieten op dit ogenblik totaal
ontoereikend zijn om alle vroeger ingediende subsidieaanvra-
gen met trekkingsrechten te kunnen uitvoeren. De lagere
besturen worden nu echter in staat gesteld, rekening houdend
met hun financiële toestand, hun investeringen op middellan-
ge termijn te plannen, wat een spreiding van de uitvoering
van werken voor gevolg zal hebben, wat zeker de prijzen
gunstig zal beïnvloeden.

Het investeringsbeleid kan vanaf nu pas echt door de lage-
re besturen worden gevoerd.

Het instellen van een vast mechanisme voor de dotatiebe-
paling van het Gemeentefonds was een andere prioriteit om
de financiële autonomie van de gemeenten te waarborgen.

Door het decreet van 10 juli 1990 werd het Vlaams Ge-
meentefonds ingesteld. Nieuw daarbij is dat een decretaal
evolutie-mechanisme werd ingebouwd. In 1991 betekent dit
een stijging van de dotatie met 4,83  procent. De dotatie
wordt jaarlijks aangepast met een evolutiepercentage dat
wordt bepaald door de evolutie van de index van de con-
sumptieprijzen te verhogen met een gedeelte van het verschil
tussen het rentepeil en de inflatie.

Op deze wijze wordt de dotatie van het Gemeentefonds
in de toekomst een waardevaste ontvangst voor de gemeen-
ten.

Dit decreet vormde de eerste fase van de herziening van
het Gemeentefonds. De tweede fase vormt de herziening van
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de criteria voor de verdeling over de gemeenten van het
Vlaamse Gewest. Het ontwerp van decreet is reeds door de
Vlaamse Raad goedgekeurd. Bij die nieuwe verdelingscrite-
ria is vertrokken van criteria die niet beïnvloedbaar zijn door
de gemeenten. In de toekomst zullen de aandelen van de
gemeenten in hetzelfde jaar definitief kunnen worden afgere-
kend. Dit biedt de gemeenten een grotere zekerheid met
betrekking tot de ontvangsten uit het Gemeentefonds.

Men kan vaststellen dat het globaal resultaat voor onge-
veer 40 procent van de gemeenten negatief zou zijn (waarbij
het gunstiger resultaat van de rekening is verwerkt). Het is
dus niet louter een probleem van de grote steden. De toe-
zichthoudende en financierende overheid heeft daar duidelijk
op ingespeeld door de decretale initiatieven. Weliswaar moet
worden gesteld dat ook het eigen beleid van de gemeenten
daarin een belangrijke rol speelt. Gemeenten die in 1988
belastingsvermindering hebben doorgevoerd krijgen daar nu
vaak de weerslag van. Ten aanzien van de twee grootste
Vlaamse steden is een orthodox beleid inzake gemeentelijke
financiën gevoerd.

Ter gelegenheid van de financieringswet werd in 1989 17,l
miljard frank uitstaande schuld in het fonds 208 kwijtgeschol-
den, respectievelijk 6,7  miljard frank voor Gent en 10,4 mil-
jard frank voor Antwerpen. De uitstaande schulden binnen
het Fonds Nothomb werden overgenomen door het Vlaams
Financieringsfonds.

Toch kijken beiden, niettegenstaande de kwijtschelding,
nog op tegen zware schuldenlasten die zich vertalen in de
annuïteiten die jaarlijks moeten betaald worden aan het
Vlaams Financieringsfonds dat op zijn beurt doorbetaalt aan
het Fonds Nothomb.

Voor Gent tot 2013 Voor Antwerpen tot 2018

1990 - 767 miljoen frank
1991 - 767 miljoen frank
1992 - 767 miljoen frank
1993 - 767 miljoen frank
1994 - 767 miljoen frank
1995 - 767 miljoen frank
1996 - 767 miljoen frank
1997 - 767 miljoen frank

1990 - 4.000 miljoen frank
1991 - 4.500 miljoen frank
1992 - 5.000 miljoen frank
1993 - 5.500 miljoen frank
1994 - 6.000 miljoen frank
1995 - 6.500 miljoen frank
1996 - 6.600 miljoen frank
1997 - 6.892 miljoen frank

Het saneringsplan voor Gent werd voor 1990 gerealiseerd,
evenwel na een bijkomende inspanning van het OCMW. Het
OCMW slaagde er niet in binnen de lijnen van het sanerings-
plan te blijven. Gent sluit volgens het saneringsplan het
dienstjaar met een tekort van 461.905.635 frank. Wat een
algemeen resultaat geeft van + 1.745.541.337 frank. De be-
grotingswijziging 1990 van Gent sluit het dienstjaartekort met
4 miljoen frank beter dan voorzien in het saneringsplan. In
Gent werd de verplichte pensionering op 60 doorgevoerd en
werd de inhaalbonificatie van 12.000 frank in 1989 niet toe-
gekend.

Gent zou er dus de komende jaren moeten uitgeraken,
gelet op het feit dat in het saneringsplan de extra groei van
het Gemeentefonds en de onroerende voorheffing ten gevol-
ge van de indexatie niet ingecalculeerd werd. Het sanerings-
plan voor Antwerpen heeft veel grotere problemen gesteld.
In het saneringsplan voor Antwerpen was in 1990 een dienst-
jaartekort van 780 miljoen frank vastgelegd. Na de begro-
tingswijziging bleek dat tekort 964 miljoen frank of zelfs 1.064
miljoen frank te zijn (bij volledige opname van de milieuhef-
fing). Op basis van een prognose die door de schepen van
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Financiën werd gemaakt,
meen deficit opkijken.

zou men in 1991 al tegen een alge-

Tengevolge daarvan was ingrijpen aangewezen. Gelet op
het feit dat de Vlaamse Gemeenschap via het Vlaams Finan-
cieringsfonds borg staat voor de verplichtingen van de steden
en de Vlaamse Gemeenschap langs het Vlaams Financie-
ringsfonds om moet betalen aan het Fonds Nothomb lag het
voor de hand dat de Executieve zich in de discussie over het
saneringsplan van Antwerpen zou mengen.

Een voorstel tot aanpassing van het Antwerps sanerings-
plan werd recentelijk gedaan en het tekort voor 1990 werd
teruggebracht op de voorziene 780 miljoen frank.

De in mei 1990 afgesloten conventie werd volledig behou-
den, alleen werd overeenkomstig de conventie de financiële
ontwikkeling aangepast aan de reële evolutie van de finan-
ciën. Het financieel beleidsplan werd in die zin aangepast.

Beide steden worstelen bovendien met zware kansarmoe-
deproblemen, waarvoor via het Vlaams Fonds voor de inte-
gratie van kansarmen middelen vrijkomen. De financiële pro-
blemen van de gemeenten zijn echter niet beperkt gebleven
tot de 2 grootste steden. Ook een aantal centrumsteden zoals
Aalst en Mechelen hebben zwaar moeten saneren.

Het probleem reikt echter verder : in 2 gemeenten, Tienen
en Geraardsbergen, diende de toezichthoudende overheid
schrappingen door te voeren, omdat in deze gemeenten al
een algemeen deficit werd vastgesteld.

Het beleid van de Vlaamse Overheid zal zich verder toe-
leggen op het in bedwang houden van de negatieve evolutie
van de gemeentelijke financiën. Een gezonde financiële situa-
tie in een gemeente kan alleen maar het gemeentelijk beleid
ten goede komen.

Ter zake dringt zich een globale discussie over de financiële
problemen van de grote steden in het Vlaamse Gewest in de
schoot van de Commissie voor Binnenlandse Aangelegenhe-
den en Openbaar Ambt op. In het kader van de instelling
van een nieuw Gemeentefonds voor de gemeenten werd de
5 procent, die steeds voorbestemd was voor het Bijzonder
Fonds voor Maatschappelijk Welzijn, afgesplitst. Het Bijzon-
der Fonds voor Maatschappelijk Welzijn is thans vervat in
een afzonderlijke decretale regeling.

Op het nieuw bekomen bedrag, dit wil zeggen de dotatie
van het Gemeentefonds 1990 : 34.101,7  miljoen frank, ver-
minderd met 5 procent ten bedrage van 1.705.085 miljoen
frank, werd het decretaal evolutiepercentage toegepast, wat
als finale dotatie voor 1991 een bedrag van 33.961,4  miljoen
frank geeft. (Een stijging van 4,83 procent).

Dit stijgingsritme garandeert aan de gemeenten een aan-
deel in het Gemeentefonds dat rekening houdt met de reële
ontwikkeling van de uitgaven van de gemeenten. Het Ge-
meentefonds vormt gemiddeld 22,4  procent van de ontvang-
sten van de gemeenten.

Tegelijkertijd werd een definitieve regeling getroffen met
betrekking tot de kredieten voor de kansarmoede, waarbij
aan de gemeenten een zekerheid wordt geboden voor 8 jaar.
Oorspronkelijk werd de bonus van 2.257 miljoen frank ver-
deeld in een krediet van 1.757 miljoen frank dat voor 1989
en 1990 op de begroting van Binnenlandse Aangelegenheden
was ingeschreven en een krediet van 500 miljoen frank waar-
voor de Gemeenschapsminister van Welzijn en Gezin ordon-
nancerend  Minister was.
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Voor 1991 wordt dit ingrijpend gewijzigd. Vanaf 1991 tot
1998 wordt jaarlijks een dotatie van 1.128,5  miljoen frank,
zijnde de helft van bovenvermelde 2.257 miljoen frank, uit-
getrokken overeenkomstig het decreet tot instelling van een
Gemeentefonds. Deze dotatie wordt jaarlijks, als algemene
subsidiëring van hun gewone begroting, verdeeld over de
gemeenten van het Vlaams Gewest. In dit kader werd een
nieuw artikel gecreëerd : bijzondere dotatie voor sommige
gemeenten van het Vlaams Gewest, artikel 43.08.

Deze bijzondere dotatie, een niet-gesplitst krediet inge-
schreven op de begroting van Binnenlandse Aangelegenhe-
den, wordt overeenkomstig Hoofdstuk II van het decreet
houdende de instelling van een Gemeentefonds verdeeld. De
verdeling gebeurt in twee delen : het eerste gedeelte wordt
verdeeld op basis van het bevolkingsaantal van elke gemeen-
te, het tweede gedeelte wordt toegekend op basis van het
fiscaal vermogen van de gemeente.

Het gebruik van ,,sommige” doelt op het bestaan van een
andere categorie van gemeenten die wegens hun bijzondere
situatie inzake de aanwezigheid van kansarme bevolkings-
groepen, recht hebben op trekkingsrechten die worden toe-
gekend door het Vlaams Fonds voor de Integratie van Kans-
armen.

Dit fonds - ingeschreven op een aparte sectie, namelijk
sectie 57, artikel 01.04 - wordt door de Gemeenschapsminis-
ter samen met de Gemeenschapsminister van Welzijn en
Gezin beheerd en voorziet in een vastleggingskrediet van
1.128,5  miljoen frank en een ordonnanceringskrediet van
564,3  miljoen frank. Dit krediet moet worden aangewend
voor een aantal gemeenten, 15 om precies te zijn, hiertoe
gekozen op basis van een aantal parameters opgenomen in
het decreet houdende instelling van het Vlaams Fonds voor
de Integratie van de Kansarmen.

Parallel met het instellen van een nieuwe financieringsme-
chanisme voor de gemeenten, wat absoluut noodzakelijk was
om aan de verslechterende financiële situatie van de gemeen-
ten te verhelpen, en een nieuwe verbeterde aanpak van de
kansarmoedebestrijding, werd de dotatie voor het Provincie-
fonds, artikel 43.05, verminderd met 100 miljoen frank ten
opzichte van 1990. De omslagregeling van het Provinciefonds
is vervat in de wet van 17 maart 1965. Deze omslagregeling
is voorbijgestreefd. De criteria voor het Provinciefonds die-
nen eveneens te worden geactualiseerd. Het ligt hier in de
bedoeling om ook voor het Provinciefonds eerlang een decre-
taal initiatief te nemen om zodoende een nieuwe verdelings-
regeling te bepalen. Daarbij kunnen de verdelingscriteria van
het Gemeentefonds tot voorbeeld staan. Op deze wijze wordt
het regeerprogramma verder uitgevoerd.

Een nieuwigheid in de begroting voor 1991 is artikel 33.01.
waarbij voor de vzw De Wakkere Burger voor het eerst
nominaal een toelage van 2 miljoen frank wordt ingeschreven
als blijk van waardering voor het fundamenteel werk dat
deze vereniging verricht ter bevordering van de openbaarheid
van bestuur in het algemeen en van de bestuurlijke openheid
naar de burger toe in het bijzonder.

In samenwerking met De Wakkere Burger werden trou-
wens een aantal initiatieven opgezet. Zo heeft de Gemeen-
schapsminister deze vzw de opdracht gegeven een pilootpro-
ject met vormingsverantwoordelijken in gemeenten te bege-
leiden.

De bedoeling is met dit pilootproject gemeenteambtena-
ren, die zich in het bijzonder met vorming van lokale ambte-
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naren bezighouden, samen te brengen. Die groep zal rond
de uitbouw van een gemeentelijk vormingsbeleid werken en
de rol en taak van een vormingsverantwoordelijke inhoude-
lijk beschrijven. Die groep zal ook tegenover de hogere over-
heden suggesties en voorstellen kunnen doen om een vor-
mingsbeleid te stimuleren en te ondersteunen.

Van de deelnemers aan het project wordt actieve betrok-
kenheid verwacht. Door hun inbreng zal het project een
pilootfunctie vervullen. De deelnemers brengen hun eigen
gemeentelijke ervaring en kennis in, confronteren theorie en
praktijk en trekken besluiten die inspirerend kunnen zijn
voor de toekomst van het vormingsbeleid in de gemeente.

Concreet moet de groep op het einde van het project
gemotiveerde uitspraken kunnen doen met betrekking tot
volgende thema’s :

1. wat is het doel, het nut en de functie van een gemeen-
telij k vormingsbeleid ?

2. wat is er specifiek aan vorming van ambtenaren in een
gemeentelijke organisatie ?

3. welke zijn de doelgroepen in het gemeentelijk ambtena-
renkorps en hoe kan men de verschillende (groepen) mede-
werkers met betrekking tot vorming benaderen, motiveren
en belonen ?

4. wat is het profiel van een vormingsverantwoordelijke in
een gemeente ?

5. externe ondersteuning : welke beleidsinitiatieven ter
bevordering van een gemeentelijk vormingsbeleid zijn wense-
lijk ? Welke samenwerking met verschillende instanties kan
worden tot stand gebracht ?

Voor het overige zijn de werkingskredieten voor het depar-
tement verminderd ten opzichte van het peil van 1990 : de
werkingskosten allerhande - artikel 12.01 - werden ver-
minderd met 500.000 frank, de studiekosten verminderd met
1 miljoen frank, zowel wat betreft het vastleggingskrediet als
het ordonnanceringskrediet, respectievelijk nu 4 en 2,5 mil-
joen frank.

Voor het programma 12, Kabinet van de Gemeenschaps-
minister van Binnenlandse Aangelegenheden en Openbaar
ambt, is de totale budgettaire massa verminderd met 8 mil-
joen frank. De daling is terug te vinden in de personeelsuit-
gaven : van 71,8  miljoen frank in 1990 naar 61,9  miljoen
frank inclusief jaarwedde en representatiekosten, in 1991.

Een nieuw initiatief betreft een algemene maatregel voor
ieder kabinet en is terug te vinden in artikel 12.20.12 : wer-
kingskosten in verband met het interkabinettennetwerk na-
melijk, 500.000 frank.

II. ALGEMENE BESPREKING

VRAGEN EN OPMERKINGEN VAN DE LEDEN

Een lid verklaart dat de gemeenten voor de volgende jaren
weten welke inkomsten ze uit het Gemeentefonds zullen
ontvangen. Bij de ontvangsten uit de aanvullende personen-
belasting zouden de gemeenten wel eens kunnen worden
ontnuchterd, vooral nu de nationale Regering beslist heeft
dat de aangifte voor het aanslagjaar 1991 slechts op 30 juni
zal moeten zijn ingediend. De aanvullende personenbelasting
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zal dan niet in 1991 worden geïnd en dus niet in 1991 aan
de gemeenten worden doorgestort. Het lid meent dat samen
met de Staatssecretaris voor Financiën een oplossing moet
worden nagestreefd.

Inzake achterstallen is, volgens het lid, een zelfde regeling
aangewezen. Nu immers ontvangen de gemeenten van het
Ministerie van Financiën een formulier met een globaal over-
zicht van de bedragen. Niemand weet evenwel welk gedeelte
van de bedragen op welk dienstjaar slaat. Dit is een moeilijk-
heid inzake planning en meerjarenramingen. Het lid meent
dat het voor het Ministerie van Financiën toch geen grote
inspanning moet zijn om een opsplitsing per dienstjaar te
maken. Het lid meent overigens dat de Staat de plicht heeft
om dergelijke opsplitsing te maken, te meer daar de gemeen-
ten 3 % commissieloon betalen.

In verband met het Investeringsfonds merkt het lid op dat
het ontwerp pas is rondgedeeld en nog niet in commissie is
besproken. Het lid is van oordeel dat er ongetwijfeld proble-
men komen voor de grote gemeentelijke werken. Daarom
stelt het lid voor dat het Investeringsfonds zou worden opge-
splitst in twee delen : een eerste gedeelte zoals het wordt
voorgesteld en een tweede gedeelte bestaande uit een fonds
bestemd voor de grote gemeentelijke werken. Zonder derge-
lijk fonds zullen, zo vreest het lid, geen grote gemeentelijke
werken meer kunnen worden uitgevoerd, hetgeen een nega-
tieve weerslag heeft op de bouwsector.

Het lid stelt vast dat er nog geen ontwerp van decreet op
het Provinciefonds is ingediend. Nochtans was dergelijk ont-
werp beloofd.

Het lid is van mening dat, zoals in het 147” Boek van het
Rekenhof is gesteld, een duidelijke overeenkomst met het
Gemeentekrediet nodig is inzake prefinancieringen. Thans
heeft het Gemeentekrediet een grote maneuvreerruimte qua
interesten.

De laatste CAO bepaalt een premie van 14.000 frank.
Mogen, zo vraagt het lid, de gemeenten die 14.000 frank in
maaltijdcheques betalen ? Is er al een wettelijke basis voor
deze maaltijdcheques ? Is er ter zake een eenduidig stand-
punt van de toezichthoudende overheden ?

Een ander lid is van mening dat het kennen van het juiste
bedrag dat in de gemeentebegroting als aandeel uit het Ge-
meentefonds mag worden ingeschreven, een betere financiële
planning toelaat.

Het lid wijst erop dat de gemeentelijke personeelszaken
dikwijls worden doorkruist door verklaringen en richtlijnen
van nationale Ministers en Staatssecretarissen. Het lid vindt
dat er aan de gemeenten meer faciliteiten moeten worden
gegeven om meer kwalitatief personeel aan te werven. Bin-
nen het thans opgelegde keurslijf is het voor de gemeenten
moeilijk om dergelijk personeel te recruteren. Kan er aan
de gemeenten geen gelimiteerde vrijheid worden gegeven om
dergelijk personeel aan te trekken ?

Het lid vindt dat de centrumfunctie steeds evolueert en
dat deze bij de grote steden eerder is verminderd dan toege-
nomen. Dit is zeker het geval voor Antwerpen. Heel wat
steden (bijvoorbeeld Sint-Niklaas) en gemeenten hebben de-
ze vermindering van centrumfunctie overgenomen. Er is een
culturele decentralisatie geweest. Heel wat gemeenten heb-
ben nu een culturele centrumfunctie. Dit is eveneens zo op
recreatief vlak. Met betrekking tot de grote steden kent men
de juiste inhoud van de centrumfunctie niet. Kan er daarover
een duidelijk inzicht worden gegeven ?
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Het lid vraagt of de in artikel 19, 8 1 van het ontwerp-de-
creet houdende de algemene uitgavenbegroting 1991 voorzie-
ne betoelaging van de vzw De Wakkere Burger (programma
19, basisallocatie 33.01.19 - administratieve begroting :
niet-gesplitst krediet van 2 miljoen frank) geen gevaarlijk
precedent is. De toelage zou worden toegekend voor het
fundamenteel werk dat de vereniging verricht ter bevordering
van de openbaarheid van bestuur en de bestuurlijke openheid
naar de burger toe. Mogen bepaalde gemeenten die verdien-
stelijke inspanningen hebben gedaan in functie van de open-
baarheid van bestuur dan ook een subsidieaanvraag indie-
nen ? Het lid meent dat de VBSG en andere verenigingen
ook lovenswaardige initiatieven hebben genomen inzake
openbaarheid van bestuur.

Voor het Investeringsfonds is in de ontwerp-begroting 1991
een bedrag van 3,631 miljard frank ingeschreven. Het bedrag
zou eigenlijk 4,488 miljard frank moeten zijn. Het lid vraagt
of men naar dit laatste bedrag toe zal evolueren en of dit
bedrag een definitief bedrag is dat niet kan worden verhoogd.

In verband met de OCMW’s merkt het lid op dat heel wat
reglementeringen zijn ontstaan in financieel andere tijden.
Zo zou de destijds georganiseerde afvloei van OCMW-secre-
tarissen en OCMW-ontvangers nu niet meer mogelijk zijn.
De OCMW’s worden geregeld geconfronteerd met richtlijnen
van de nationale Regering. Deze richtlijnen worden als een
dictaat ervaren. Kan er ter zake geen coördinatie worden
nagestreefd ?

Een ander lid vraagt of er op korte termijn verdere stappen
naar deconcentratie zullen worden gezet.

Het lid vindt dat de uitbouw van één enkele sociale dienst
voor het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap een goed
initiatief is.

Het lid wijst er op dat vanaf 1 januari 1991 het ,,enig
statuut” geldt. Dit enig statuut verontrust heel wat mensen
die al jaren in dienst zijn. Om in het kader van het enig
statuut in dienst te kunnen blijven, moet men ofwel ouder
dan 50 jaar zijn ofwel slagen in een examen. Bij de PMS-cen-
tra zijn er momenteel 14 contractuelen met elk meer dan 10
jaar anciënniteit. Deze mensen maken zich ongerust over het
examen dat voor het Vast Wervingssecretariaat moet worden
afgelegd. Het Vast Wervingssecretariaat baseert zijn exa-
mens immers veelal op een schoolse kennis. Mensen die al
vele jaren werken, zullen het met zulke schoolse examens
moeilijk hebben, ook al worden ze op deze examens voorbe-
reid. Kan er voor dergelijke mensen geen beroepsproef wor-
den georganiseerd ter vervanging van een examen ?

Het lid vraagt tevens enige verduidelijking over het door
de Gemeenschapsminister vermelde optrekken van de bevor-
deringsmogelijkheden in het laagste niveau.

In verband met openbaarheid van bestuur wijst het lid
erop dat, naast gemeenten die ter zake positieve initiatieven
hebben genomen, er ook gemeenten zijn die daar heel terug-
houdend tegenover staan. Dient de Executieve, in afwachting
van een decretale regeling, niet stimulerend op te treden ?

Het lid vindt dat de in het ontwerp-decreet op het Inves-
teringsfonds voorgestelde formule goed is. Wel pleit het lid
ervoor om de inwerkingtreding van dit ontwerp-decreet uit
te stellen tot 1 januari 1992. Het zou nu onverstandig zijn
om het ontwerp-decreet op het Investeringsfonds op 1 januari
1991 te laten starten. Het ontwerp moet immers nog worden
besproken. Bij de instelling van het Investeringsfonds (de-
creet van 24 januari 1985) is er ook een jaar lang gewacht
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om de bevoegde Gemeenschapsminister de tijd te geven om
de nodige onderrichtingen mee te delen aan de gemeentebe-
sturen.

Een ander lid meent dat het voorbarig is om nu al te
pleiten voor het uitstellen met 1 jaar van de inwerkingtreding
van het Investeringsfonds.

Het lid is van oordeel dat het nut en de noodzaak van
meerjarenplannen niet kunnen worden betwist. Wel wijst het
lid erop dat dergelijke meerjarenplannen dikwijls worden
doorkruist door externe factoren, zoals bijvoorbeeld de be-
lastingsopbrengst die van jaar tot jaar sterk kan schommelen.
De personeelsuitgaven worden extern ook dikwijls beïnvloed
door onderhandelingsresultaten die aan de gemeenten wor-
den aanbevolen en die bij het personeel verwachtingen wek-
ken. Het lid stelt vast dat de gemeenten rechtstreeks noch
onrechtstreeks bij deze onderhandelingen zijn betrokken.
Het lid betreurt deze structurele afwezigheid en pleit ervoor
dat men zou nadenken over een formule die de gemeenten
moet toelaten om minstens een advies te geven en de betrok-
ken Ministers voor te lichten.

Het lid wijst tenslotte op de emancipatiemaatregelen voor
vrouwen die door de Staatssecretaris voor Maatschappelijke
Emancipatie zijn opgelegd. Gaat het hier om een bevoegd-
heidsoverschrijding en heeft de Gemeenschapsminister hier-
tegen gereageerd ? Door die emancipatiemaatregelen wor-
den de gemeenten gedwongen om een personeelslid aan te
duiden dat moet toezien op het vooruitgangsplan in de ge-
meenten. Moeten de gemeenten dit doen ?

De Voorzitter meent dat de Gemeenschapsminister al een
aantal zaken heeft gerealiseerd. Toch dient de zorg om de
financiële situatie van de gemeente voort te duren. Zo wijst
de Voorzitter onder meer op een aantal GESCO’s  die de
gemeenten in dienst moeten houden en op de mogelijke ,
stijging van de intrestlasten.

De Voorzitter merkt ook op dat de mogelijkheden van de
gemeenten om op de OCMW-werking in te spelen in de
praktijk klein zijn. De Voorzitter pleit voor een overleg tus-
sen de gemeente en hun OCMW. Nu worden veel lasten van
de OCMW’s naar de gemeenten doorgeschoven. De Voorzit-
ter vraagt om denkwerk  te verrichten omtrent de relatie
gemeente - OCMW.

Het Investeringsfonds moet, volgens de Voorzitter, op 1
januari 1991 in werking kunnen treden. Het ontwerp-decreet
op het Investeringsfonds is een stap naar meer responsabili-
sering en planning. Wel is er een probleem tijdens de over-
gangsperiode. Voor welke werken zijn de kredieten bestemd
die volgens de uitgavenbegroting 1991 voorzien zijn om de
continuïteit van in uitvoering zijnde werken te verzekeren ?
Vele steden en gemeenten hebben trekkingsrechten gekregen
voor een fase van een werk. Een fase is echter zinloos als
de volgende fases niet worden gerealiseerd. Quid ? De Voor-
zitter verwijst ter zake naar een groot gefaseerd werk in
Oostende.

De Voorzitter pleit er tevens voor dat de leden van de
nationale Regering en van de Vlaamse Executieve met de
gemeenten zouden praten, alvorens ze bepaalde verklaringen
zouden afleggen. De verklaringen van de nationale Minister
van Binnenlandse Zaken dat de leden van de gemeentepolitie
te weinig verdienen, maakt de leden van de gemeentepolitie
ontevreden. Uit onderzoek is nochtans gebleken dat het ge-
middeld lid van de gemeentelijke politie meer verdient dan
de gemiddelde rijkswachter. Nu menen de leden van de ge-
meentepolitie dat ze slechter af zijn dan de rijkswachters.



1 17 1 8 (1989-1990) - Nr. 4-F

Inzake openbaarheid van bestuur meent de Voorzitter dat
men meer zou werken met de VBSG. Deze vereniging heeft
goed opgeleide mensen en is goed georganiseerd. De ge-
meenten betalen trouwens een bijdrage aan de vereniging.
Als de gemeenten meer langs de VBSG werken, bijvoorbeeld
inzake openbaarheid van bestuur, zullen ze vaststellen dat
de gemeentelijke problemen overal dezelfde zijn en dat er
ter zake weinig partijpolitieke tegenstellingen zijn.

Met betrekking tot het pilootproject tot begeleiding van
vormingsverantwoordelijken in de gemeenten dat in samen-
werking met de vzw De Wakkere Burger is opgezet, meent
de Voorzitter dat het project beter bij de gemeenten zou
overkomen als het zou zijn opgezet in samenwerking met de
VBSG.

Een lid vraagt of de uitvaardiging van het koninklijk besluit
Langendries met betrekking tot de algemene principes bin-
nenkort mag worden verwacht.

Het lid vraagt welke richting men uitgaat inzake maaltijd-
cheques en geschenkcheques. Het lid wijst erop dat sommige
burgers de stelling aankleven dat als een overheid met derge-
lijke cheques betaalt, diezelfde overheid eveneens met derge-
lijke cheques mag worden betaald. Verder stellen dergelijke
cheques een probleem voor de sociale zekerheid.

Het lid pleit op zijn beurt voor een uitstel met 1 jaar van
de inwerkingtreding van het Investeringsfonds. Thans is er
weinig duidelijkheid omtrent de weerslag van het Investe-
ringsfonds op de begrotingen van de gemeenten.

De Voorzitter merkt op dat de begrotingsinstructies aan
de gemeenten zijn opgesteld alsof het Investeringsfonds reeds
in werking is getreden. Vanwege de Gemeenschapsminister
was het een wijze beslissing om de begrotingsinstructies in
die zin mee te delen.

Een ander lid pleit eveneens voor het uitstellen van het
Investeringsfonds met 1 jaar. Het Investeringsfonds is een
fundamentele ingreep en is verwerkt in de begroting 1991
van de Vlaamse Gemeenschap. Wat gebeurt er als het ont-
werp op het Investeringsfonds wordt geamendeerd ?

Nog een ander lid meent integendeel dat het Investerings-
fonds op 1 januari 1991 moet ingaan, zoniet dreigt men in
een voorlopige fase te blijven steken.

Weer een ander lid vraagt verduidelijking over het bedrag
dat als aandeel uit het Gemeentefonds 1991 aan Lier is mee-
gedeeld. Voor 1991 werd een bedrag van 123 miljoen frank
meegedeeld. In 1990 mocht Lier echter 126 miljoen frank
inschrijven als gemeentelijk aandeel. Volgens de bijlage bij
het ontwerp van decreet houdende vaststelling van de regelen
inzake de verdeling van het Vlaamse Gemeentefonds (Stuk
385 (1989-1990) - Nr. 1) zou Lier in 1991 evenwel recht
hebben op 130 miljoen frank.

Een vraag van dezelfde strekking werd door nog een ander
lid gesteld in verband met het aandeel van de gemeente
Ingelmunster.



8 (1989-1990) - Nr. 4-F 1 18 1

ANTWOORDEN VAN DE GEMEENSCHAPSMINISTER
VAN BINNENLANDSE AANGELEGENHEDEN

EN OPENBAAR AMBT OP DE VRAGEN
EN OPMERKINGEN VAN DE LEDEN

Verhouding met het Ministerie van Financiën
en aanvullende personenbelasting

De Gemeenschapsminister vestigt er de aandacht op dat
er een evolutie ten gunste is. De Staatssecretaris voor Finan-
ciën heeft aan haar administratie opdracht gegeven om de
problematiek van de prefinanciering van de Schatkist te on-
derzoeken. De opdracht bestaat er onder meer in om te
onderzoeken of een voorschottenstelsel geen verzachting kan
meebrengen van de spanning die bestaat door de vastgestelde
belastingen laattijdig uit te betalen.

Investeringsfonds

Politiek is het voor de Executieve belangrijk dat het Inves-
teringsfonds wordt geregeld tijdens het resterende gedeelte
van de legislatuur. De Executieve wenst het Investerings-
fonds te realiseren.

De Gemeenschapsminister meent dat de voordelen van
het nieuwe Investeringsfonds snel zullen blijken. Na een kor-
te periode zal allicht eveneens blijken dat het voor sommige
gemeenten moeilijk wordt om grote werken uit te voeren.
Voor de normale werking zal er dan geen geld zijn. De
Gemeenschapsminister meent evenwel dat een beperkte sub-
sidiëringsregeling thans niet aan de orde is. Dergelijke rege-
ling kan misschien worden bediscussieerd na een evaluatie
van het Investeringsfonds. Eerst moet het Investeringsfonds
evenwel worden gerealiseerd.

De Executieve heeft als ingangsdatum voor het Investe-
ringsfonds bewust gekozen voor 1 januari 1991. De Executie-
ve vraagt de goedkeuring van het Investeringsfonds zoals het
voorligt.

In verband met de omzendbrief aan de gemeenten over
de begroting wijst de Gemeenschapsminister erop dat de
omzendbrief een voorzichtige verwijzing naar het ontwerp-
decreet op het Investeringsfonds bevat. Wel bepaalt de om-
zendbrief uitdrukkelijk dat, in afwachting van de goedkeu-
ring van het Investeringsfonds, de bestaande regeling blijft
gehandhaafd. Voorts wordt in de omzendbrief gesteld dat
aan de gemeenten zal worden meegedeeld welke hun trek-
kingsrechten zijn.

De Gemeenschapsminister preciseert verder dat, ingevolge
artikel 11 van het ontwerp-decreet, met het oog op de ver-
dere afhandeling van de lopende dossiers, volgende over-
gangsmaatregelen worden voorzien :

1. alle vroeger ingediende subsidieaanvragen waarvoor op
31 december 1991 geen subsidiebesluit werd getroffen en
waarvoor derhalve geen vastlegging is geschied, vervallen ;

2. Subsidiedossiers, waarvoor een vaste belofte van toela-
ge, dus met inbegrip van vastlegging, werd verleend doch
waarvan de gunning van de werken waarop de subsidie be-
trekking heeft niet is geschied vóór 1 oktober 1991, verval-
len ;

3. uiteraard zijn beide voormelde bepalingen niet van toe-
passing voor opdrachtgevende besturen of voor materies die
niet in het ontwerp-decreet zijn opgenomen ;
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4. in de begrotingen 1991, 1992 en 1993 zullen op de
basisallocaties de nodige kredieten ingeschreven en voorbe-
houden worden om in uitvoering zijnde dossiers verder af te
werken.

Onder in uitvoering zijnde werken wordt verstaan :

wat betreft :

- gebouwen : de afwerking van het globaalproject, voor
zover reeds op één of meerdere fases subsidies werden ver-
leend en voor zover de gunning van de eerste fase geschied
is vóór 1 oktober 1991 ;

- wegen, rioleringen, e.a. : de afwerking van de fase of
het deel ervan waarop de subsidie betrekking heeft en voor
zover de gunning is geschied vóór 1 oktober 1991.

De overgangsmaatregelen zijn slechts geldig tot 31 decem-
ber 1993.

Het voor het Investeringsfonds vastgestelde referentiebe-
drag van 4.488,2  miljoen frank zal in de komende jaren zo
snel mogelijk worden bereikt. Het ontwerp-decreet bevat
inzake de aangroei van de dotatie aan het Investeringsfonds
een aanpassingspercentage dat een aangroei in reële termen
oplevert.

Het door de Voorzitter bedoelde groot werk in Oostende
betreft, volgens de Gemeenschapsminister, de brandweerka-
zerne. Dit is een groot werk dat in fasen wordt uitgevoerd.
De Gemeenschapsminister erkent dat het hier om een pro-
bleem gaat dat moet worden besproken bij de behandeling
van het ontwerp-decreet op het Investeringsfonds. In elk
geval is de voltooiing van de brandweerkazerne urgent.

Provinciefonds

Het voorontwerp van decreet op het Provinciefonds is
klaar. Het ontwerp zal dus over 2 tot 3 maanden in de
Vlaamse Raad kunnen worden behandeld.

CAO’s - onderhandelingen

Met betrekking tot de CAO’s voor het overheidspersoneel
merkt de Gemeenschapsminister op dat deze CAO’s voor
de lokale besturen de waarde van een aanbeveling hebben
en behouden. De Gemeenschapsminister wijst er ter zake op
dat het niet opgaat dat de gemeenten langs de ene kant hun
autonomie inroepen en langs de andere kant beweren dat ze
de uitvoering van de aanbeveling niet kunnen weigeren.

In Gent is de eerste aanbeveling trouwens niet uitgevoerd.
Weigeren kan dus.

De Gemeenschapsminister meent dat het niet mogelijk is
om de gemeenten structureel bij de CAO-onderhandelingen
te betrekken. In verband met de door een lid gesuggeerde
informele betrokkenheid merkt de Gemeenschapsminister op
dat hij altijd informeel contact heeft gehad met een vertegen-
woordiger van een belangrijke vereniging. De opmerkingen
en standpunten van de gemeenten waren dus bij de Gemeen-
schapsminister bekend. Misschien kan bij een volgende on-
derhandeling de vertegenwoordiging uitgebreider zijn. Thans
wil de Gemeenschapsminister zich hier niet over uitspreken.
Wel dient hierover te worden nagedacht.

Maaltijdcheques

Volgens de Gemeenschapsminister tasten maaltijdcheques
de filosofie van de wetgeving op het loon aan. Met maaltijd-
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cheques wordt een proces in gang gezet dat
de federalisering van de sociale zekerheid.

fataal leidt tot

De Gemeenschapsminister legt vervolgens de wordingsge-
schiedenis van de maaltijdcheques in de overheidssector uit.
De nationale Regering heeft uiteindelijk de weg voor maal-
tijdcheques geopend. Eens die weg was geopend, heeft de
Vlaamse Executieve voor maaltijdcheques gekozen, zoniet
zou haar personeel zijn benadeeld.

De Gemeenschapsminister merkt nog op dat op de inter-
ministeriële conferentie van binnenlandse zaken een tekst
van koninklijk besluit op de maaltijdcheques is besproken.
Dit koninklijk besluit wordt binnenkort gepubliceerd.

De Gemeenschapsminister merkt op dat er de laatste
maanden bij de gemeenten een evolutie is om, bij de toeken-
ning van maaltijdcheques, minder dan 14.000 frank premie
te geven. Bij betaling van de premie in geld komt een bruto-
bedrag van 14.000 frank neer op een netto-bedrag van 8.000
tot 8.500 frank.

Wil men de filosofie van de CAO respecteren en in maal-
tijdcheques betalen, dan volstaat een lager bedrag dan 14.000
frank. Een betaling van 14.000 frank in maaltijdcheques le-
vert immers netto meer op dan dezelfde betaling in geld.
Sommige gemeenten blijken nu 14.000 frank in maaltijdche-
ques te willen geven. Dit kan, maar is een weldadigheidsge-
baar bovenop de filosofie van de CAO.

De Gemeenschapsminister merkt op dat maaltijdcheques
geen wettig betaalmiddel zijn. De burger kan de overheid
dus niet met maaltijdcheques betalen. De maaltijdcheque is
een alternatief betaalmiddel. De omvang van dit alternatief
betaalcircuit wordt bepaald door de emitterende privé-maat-
schappij.

Personeelsformatie - gekwalificeerd personeel

De Gemeenschapsminister is van mening dat de gemeen-
ten in de toekomst de personeelsformaties soepeler moeten
kunnen aanpassen en globaliseren. Dit gebeurt nu in de
Vlaamse administratie.

De Gemeenschapsminister is het met een lid eens dat ge-
kwalificeerd personeel voor de gemeenten noodzakelijk is.
De Gemeenschapsminister denkt in dit verband aan ,,upgra-
ding”.

Centrumfunctie

De Gemeenschapsminister erkent dat er een verschuiving
is in centrumfunctie. Tevens is er een verspreiding van de
centrumfunctie. De huidige spreiding van culturele centra
houdt, volgens de Gemeenschapsminister, niet in dat daar-
door de centrumlast van de grote steden is verminderd.

VZW De Wakkere Burger

Deze vzw heeft baanbrekend en wetenschappelijk onder-
bouwd werk verricht inzake openbaarheid van bestuur. Daar-
om wordt in de begroting 1991 voorgesteld om aan deze vzw
een subsidie te geven. Het betreft een subsidie voor één jaar.

In verband met een mogelijke analoge subsidiëring van de
VBSG merkt de Gemeenschapsminister op dat het niet ge-
zond is dat een vereniging die zich af en toe contestatoir
tegenover de overheid moet opstellen door deze overheid
zou worden gesubsidieerd. De VBSG moet, volgens de Ge-
meenschapsminister, maximaal onafhankelijk zijn.
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OCMW’s

De Gemeenschapsminister merkt op dat de OCMW’s niet
aan hetzelfde toezicht als de gemeenten onderworpen zijn.
Structureel zou het OCMW in het College van Burgemeester
en Schepenen moeten zijn vertegenwoordigd. Dit zou belet-
ten dat het OCMW van alles en nog wat doorschuift naar
de gemeente.

De Gemeenschapsminister is het met de Voorzitter eens
dat er denkwerk dient te worden verricht inzake de relatie
gemeente-OCMW en de gemeentelijke controle op het
OCMW. Nu is het voor een burgemeester inderdaad een
hopeloze zaak om, indien het OCMW niet wil meewerken,
enig inzicht in en enige controle op het OCMW te hebben.

De last van het bestaansminimum verschilt van gemeente
tot gemeente en is conjunctuurgebonden. De hoogte van het
bestaansminimum wordt door de nationale Regering be-
paald. Als het bedrag van het bestaansminimum wordt opge-
trokken, dragen de gemeenten uiteindelijk 50 % van de kos-
ten. Bij het bestaansminimum gaat het over de minstbedeel-
den. Sociaal kan men zich niet verzetten tegen het optrekken
van het bestaansminimum. Wel meent de Gemeenschapsmi-
nister dat het wenselijk is om een gesprek te hebben met de
nationale Regering, zodat bij een verdere stijging van het
bestaansminimum de meeruitgaven buiten de gemeenten
worden gehouden.

Deconcentratie

Op korte termijn is ter zake enkel de aanwijzing van de
zetel van de Vlaamse Vervoermaatschappij te verwachten.

Sociale dienst

De Raad van Bestuur van de vzw Sociale Dienst is volledig
door de vakbonden samengesteld. De Algemene Vergade-
ring is paritair samengesteld.

Enig statuut

De Gemeenschapsminister verwijst ter zake naar het ont-
werp-decreet betreffende het bestuurlijk beleid. In dit ont-
werp wordt aan precairen garanties gegeven.

De door een lid gesuggereerde beroepsproef is een interes-
sante denkpiste. Zolang het Vast Wervingssecretariaat niet
federaal is georganiseerd, is dit moeilijk. De structuur van
het ene Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap met zes
departementen laat evenwel een grote mobiliteit toe.

Bevorderingsmogelijkheden in het laagste niveau

De Gemeenschapsminister wijst erop dat de bevorderings-
mogelijkheden voor niveau 4, rang 44 met 70 % worden
opgetrokken. In niveau 3 worden de bijzondere prestaties
met 40 frank/uur  meer betaald.

Openbaarheid van bestuur

In sommige gemeenten zijn er moeilijkheden om de wette-
lijke verplichtingen ter zake na te komen. Het gebeurt dat
een gemeentesecretaris slechts een resumé aan de gemeente-
raadsleden geeft. Er zijn dus misbruiken op de wettelijke
regelingen. Buiten het wettelijk veld kan de Gemeenschaps-
minister echter alleen maar aanbevelingen geven.

De Gemeenschapsminister meent dat de openbaarheid van
bestuur eerst voor de Vlaamse administratie moet zijn gere-
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geld, vooraleer er ter zake
kunnen woren opgelegd.

verplichtingen aan de gemeenten

Meerjarenplannen

Meerjarenplannen zijn uitermate belangrijk voor de ge-
meenten. In 1989 werd aan de gemeenten de verplichting
opgelegd om vanaf de begroting 1990 een meerjarig finan-
cieel beleidsplan bij de begroting te voegen. Aan de hand
daarvan kon mathematisch worden aangetoond dat de ge-
meenten - zonder ingrijpen - binnen 4 tot 5 jaar financiële
zorgen zouden hebben.

Als men meerjarenplanning oplegt, moet men inderdaad
de garantie geven dat deze meerjarenplanning niet wordt
doorkruist door externe factoren. De Gemeenschapsminister
probeert dit. Een dergelijke garantie kan uiteraard niet wor-
den gegeven inzake de algemene conjunctuur.

Emancipatiemaatregelen

De Gemeenschapsminister deelt mee dat de Raad van
State is gevat wegens bevoegdheidsoverschrijding door de
Staatssecretaris voor Maatschappelijke Emancipatie bij het
opleggen van emancipatiemaatregelen aan gemeenten.

De Gemeenschapsminister heeft eveneens emancipatie-
maatregelen genomen voor de Vlaamse administratie. Hij
heeft daarover echter bewust niets medegedeeld aan de ge-
meenten, omdat hij van oordeel is dat dergelijke maatregelen
niet afdwingbaar zijn.

Intrestlasten

Als de intresten stijgen, komen de gemeenten inderdaad
in last. Het decreet op het Vlaams Gemeentefonds komt
daar gedeeltelijk aan tegemoet. Het decreet bevat immers
een aanpassingsmechanisme dat de evolutie van de intresten
laat meespelen.

Vormingsverantwoordelij ken

Men moet zorgen dat de openbare besturen goed functio-
neren. Dit is een moeilijke opdracht. De openbare besturen
zijn immers niet altijd goed uitgerust. Wil men de uitdaging
van goed functionerende openbare besturen aangaan, dan
dient er een ,,upgrading” van de ambtenaren te zijn. Soepele
aanwerving met daarop aansluitend vorming zijn eveneens
noodzakelijk. De Gemeenschapsminister merkt op dat de
Provincie West-Vlaanderen al goed werk heeft gepresteerd
inzake de vorming van gemeenteambtenaren.

Lier en Ingelmunster

Met betrekking tot de op 9 november 1990 aan de gemeen-
ten Lier en Ingelmunster meegedeelde ramingen voor het
Gemeentefonds 1991 kan het volgende worden gesteld : deze
ramingen zijn lager dan de bedragen, bij wijze van simulatie
meegedeeld in de Vlaamse Raad ter gelegenheid van de
bespreking van het decreet tot vaststelling van de regelen
inzake de verdeling van het Vlaams Gemeentefonds.

De
de :

verschillen in de meegedeelde ramingen zijn de volgen-

simulatie
Vlaamse Raad

medeling
raming 1991

Lier
Ingelmunster

130.564.843 frank 123.799.893 frank
30.576.812 frank 29.046.098 frank
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Deze verschillen kunnen als volgt worden verklaard en
kunnen voor de gemeenten in het algemeen gelden :

1) zoals bij de besprekingen ter gelegenheid van het ont-
werp-decreet herhaalde malen werd gesteld, waren de op dat
ogenblik gedane simulaties enkel richtinggevend.

Inderdaad zijn de simulaties gebeurd in de loop van het
eerste semester 1990, uitgaande van de basisinformatie uit
de berekening van het Gemeentefonds van 1987. Op dat
ogenblik was dat de laatst gekende definitieve verdeling. Het
Gemeentefonds 1988 en 1989 werd pas verdeeld bij besluit
van de Vlaamse Executieve van 7 november 1990.

Daarentegen gebeurden de ramingen, meegedeeld op 9
november 1990 op basis van de definitieve verdeling 1989.

De definitieve verdeling van de dotaties 1988 en 1989 tonen
aan dat de aandelen van beide gemeenten een duidelijk ne-
gatieve trend vertonen. Hun definitieve aandeel 1989 daalt
in veel sterkere mate dan de afname van de globale dotatie
van het Gemeentefonds over dezelfde periode. Dat komt tot
uiting in volgende tabel :

(in miljoen frank)

Dotatie Gemeentefonds Aandeel Lier Aandeel Ingelmunster

1987 : 33.397,3 132.125.461 30.628.692
1989 : 32.291,6 121.455.796 27.937.746
verschil : - 1.105,7 - 10.669.665 - 2.690.946
verschil in % : - 3,3 % - 8,08 % - 8,79 %

De daling van de aandelen tussen 1987 en 1989 is des te
belangrijker omdat de definitieve aandelen 1987 in de aan
de Vlaamse Raad meegedeelde simulatie eveneens de basis
hebben gevormd van de in de nieuwe verdelingsregeling op-
gesomde waarborgregeling. Er werd in die simulatie wel re-
kening gehouden met de eenmaligheid van de ontvangsten-
complementen uit de vroegere regeling.

2) Uit de hierboven meegedeelde cijfergegevens kan wor-
den afgeleid dat via de nieuwe verdelingsregeling de dalende
trend van de aandelen van beide gemeenten wordt stopgezet.
De op 9 november 1990 meegedeelde ramingen liggen zoals
voorzien 1,93  % boven het definitieve aandeel 1989. Voor
Ingelmunster is dat 3,96  %.

De Gemeenschapsminister wijst erop dat de in de Vlaamse
Raad meegedeelde groeivoeten daarvan zeer weinig afwij-
ken. De simulaties, gegeven aan de Vlaamse Raade, worden
dus bevestigd wat de groei betreft.

3) Een ander element dat ten opzichte van de simulatie
voor de Vlaamse Raad voor sommigen negatief, voor ande-
ren positief inwerkt op de ramingen is dat in die vroegere
simulatie geen rekening werd gehouden met de aanwezigheid
van militairen op het grondgebied van de gemeente. In de
vroegere verdelingsregeling maakten de militairen geen deel
uit van de actieve bevolking.

In de nieuwe raming werd met dit element wel rekening
gehouden.

4) De thans meegedeelde ramingen kunnen ook nog wijzi-
gingen ondergaan bij het bepalen van het definitieve aandeel
voor 1990. Zoals reeds vroeger benadrukt,’ wordt immers
eerst het verleden afgerekend. Dat is vooral het gevolg van
het feit dat bij die ramingen slechts rekening werd gehouden
met het definitieve aandeel van de gemeenten in het Ge-



8 (1989-1990) - Nr. 4-F [ 24 1

meentefonds 1989 voor het berekenen van de gewaarborgde
bedragen.

Ter zake wil de Gemeenschapsminister er nu al op wijzen
dat zowel voor Lier als voor Ingelmunster de dalende trend
uit de vorige verdelingsregeling nog niet is stopgezet. De
aandelen 1989 van de beide gemeenten worden inderdaad
bekomen door toevoeging van een ontvangstencomplement,
dat in de vorige verdelingsregeling slechts voor een jaar wordt
toegekend. De aandelen 1989 zijn als volgt samengesteld :

Lier Ingelmunster

eigenlijk aandeel
complement

118.716.196 frank 27.334.095 frank
2.739.600 frank 603.651 frank

Totaal 121.455.796 frank 27.937.746 frank

Voor 1990 zijn enkel de eigenlijke aandelen 1989 gewaar-
borgd. Ingeval de aandelen 1990 lager blijven dan de som
van het eigenlijke aandeel in 1989 en de ontvangstencomple-
menten,  wordt de waarborg, die vanaf 1991 in de nieuwe
verdelingsregeling geldt, automatisch lager dan de waarborg
waarvan werd uitgegaan voor de berekening van de ramingen
1991, meegedeeld op 9 november 1990. De aandelen 1991
kunnen in dat geval nog beneden de meegedeelde ramingen
liggen.

De dalende trend in de aandelen van beide gemeenten
blijkt ook uit de afrekening van het Gemeentefonds 1989
(besluit van de Vlaamse Executieve van 7 november 1990)
ten opzichte van de uitgekeerde voorschotten. Die voorschot-
ten werden berekend op basis van de definitieve verdeling
1986. Ingevolge de voortdurende vermindering van de aande-
len van beide gemeenten zullen zij beide voor 1989 de volgen-
de bedragen moeten terugbetalen (cfr. besluit van de Vlaam-
se Executieve van 7 november 1990 :

Lier : 2.818.116 frank
Ingelmunster : 867.738 frank.
Dit wordt hun eerstdaags meegedeeld.

Toch is de nieuwe verdelingsregeling gunstig voor beide
gemeenten, daar de negatieve trend in hun aandeel wordt
omgebogen.

III. STEMMINGEN

Ter stemming gelegd worden de aan de Commissie toege-
wezen gedeelten van de decreetsartikelen en de begrotings-
tabel bij indicatieve stemming aangenomen met 8 stemmen
tegen 2.

Bij indicatieve stemming verklaart de Commissie met 8
stemmen tegen 2 dat de haar toegewezen gedeelten van de
administratieve begroting in overeenstemming zijn met de
inhoud en de doelstellingen van de algemene uitgavenbegro-
ting.

De Verslaggever,

R. VANLERBERGHE

De Voorzitter,.

L. KELCHTERMANS
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